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Or-VII.0002.4.2015 

 

 

PROTOKÓŁ NR VII/2015 

Z OBRAD SESJI RADY MIEJSKIEJ W CHOROSZCZY 

z dnia 12 maja 2015 r. 
 

Godzina rozpoczęcia : 12.12 

Godzina zakończenia: 16.13 

Miejsce obrad: aula w Miejsko – Gminnym Centrum Kultury i Sportu w Choroszczy 

 

Radni obecni na Sesji : 

1. Jacek Dąbrowski    

2. Tomasz Kraśnicki    

3. Grzegorz Wacław Gereluk     

4. Izabela Jeniec-Kardasz    

5. Jacek Jasiński       

6. Marian Kosakowski         

7. Jacek Karol Jaroszewicz        

8. Barbara Walesiuk 

9. Beata Marlena Jeżerys       

10. Wioletta Kowieska 

11. Piotr Paweł Dojlida   

12. Piotr Siemieniuk  

13. Andrzej Kościuczyk      

 

Nieobecny usprawiedliwiony:  Ireneusz Jabłoński  

 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

1. Robert Wardziński – Burmistrz Choroszczy  

2. Maria Borodziuk – Skarbnik Gminy 

3. Mirosław Zalewski – Sekretarz Gminy 

4. Beata Jakubowska – Radca Prawny  

5. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

6. Mieszkańcy miasta i gminy  

 

 

Porządek obrad VII Sesji : 

 
1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 
3. Złożenie ślubowania przez nowo wybranego radnego w okręgu Nr 2 w Choroszczy. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania składu 

liczbowego i osobowego Komisji Finansów, Infrastruktury i Rolnictwa Rady Miejskiej 

w Choroszczy. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2015 rok. 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Choroszcz wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań. 
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7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały o udzieleniu pomocy finansowej 

Powiatowi Białostockiemu w 2015 r. na dofinansowanie opracowań dokumentacji projektowych 

na przebudowę z rozbudową dróg powiatowych położonych na terenie gminy Choroszcz. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania „Lokalnego Programu 

Rewitalizacji dla Gminy Choroszcz na lata 2015 – 2023”. 

9. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie przystąpienia do zmiany planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Choroszcz. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie Gminy Choroszcz. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Klepaczach. 

12. Rozpatrzenie odwołania od stanowiska Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych w 

sprawie utworzenia sołectwa Turczyn. 

13. Przedstawienie sprawozdania Burmistrza Choroszczy z realizacji programu profilaktyki i 

rozwiązywania problemów uzależnień za 2014 r. 

14. Przedstawienie sprawozdania Kierownika M-G OPS w Choroszczy z działalności za rok 2014. 

15. Przedstawienie sprawozdania Burmistrza Choroszczy w sprawie oceny zasobów pomocy 

społecznej. 

16. Przedstawienie sprawozdania Zespołu Interdyscyplinarnego w Choroszczy w zakresie realizacji 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie. 

17. Przedstawienie sprawozdania Burmistrza o realizacji zadań wynikających z Programu 

współpracy Gminy Choroszcz z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2014 r.  

18. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

19. Informacja Burmistrza Choroszczy z działalności międzysesyjnej. 

20. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej. 

21. Interpelacje i wnioski radnych. 

22. Zapytania i wolne wnioski. 

23. Zakończenie obrad Sesji.  

  

 

Ad. 1 -  

 

 Obrady VII Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzyła Przewodnicząca 

Rady p. Beata Marlena Jeżerys. Stwierdziła, że w Sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi 

kworum, przy którym Rada Miejska może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Obecnych 13 radnych,  nieobecny p. Ireneusz Jabłoński i Tomasz Kraśnicki. 

 

 

Ad. 2 – 

 

Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad, który został doręczony radnym na 7 

dni przed Sesją razem z materiałami. Zapytała, czy ktoś chce wnieść poprawkę do porządku 

obrad.  

 

Sekretarz Mirosław Zalewski poprosił o uwzględnienie w porządku obrad Sesji punktu 

dotyczącego rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie określenia limitu kwoty do zaciągania 

zobowiązań skutkujących wydatkami budżetów lat kolejnych jako pkt.7. Chodzi o to aby 

Rada Miejska umożliwiła Burmistrzowi zawieranie umów, które w części byłyby 

finansowane z budżetów przyszłych. Pozwoli to „rozładować” pewne trudności, które mamy 

w tej chwili poprzez zawieranie umów uwzględniających rozłożenie wypłaty środków na 

więcej niż jeden budżet. Następnie zwrócił uwagę na błędnie zapisaną datę w pkt. 8 ”2013” – 

powinno być „2023”. 

Poprawiony i uzupełniony porządek obrad VII Sesji został przyjęty 12 głosami za. 
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Ad. 3 – 

 

Przewodnicząca Rady p. Beata Jeżerys poprosiła wszystkich o powstanie i 

wysłuchanie hymnu narodowego i hejnału Choroszczy. 

Następnie w imieniu Miejskiej Komisji Wyborczej w Choroszczy potwierdzenie 

wyboru na radnego Rady Miejskiej w Choroszczy w okręgu Nr 2  p. Piotrowi Waczyńskiemu 

przekazał p. Mateusz Maciejczuk – Przewodniczący Komisji. 

Przystępując do ceremonii złożenia ślubowania przez nowo wybranego radnego, p. 

Piotr Waczyński - radny elekt odczytał rotę ślubowania. 

„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, 

ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, 

rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy 

i jej mieszkańców. Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że radny, który złożył ślubowanie, objął mandat radnego 

Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

 

Ad. 4 – 

 

 Następnie Przewodnicząca Rady potwierdziła złożoną ustnie deklarację p. Piotra 

Waczyńskiego o uczestnictwie w pracach Komisji Finansów, Infrastruktury i Rolnictwa. 

Radny potwierdził powyższe. 

  

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania składu liczbowego i osobowego Komisji 

Finansów, Infrastruktury i Rolnictwa Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

   (uchwała Nr VII/54//2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 22) 

 

Obecnych 14 radnych, nieobecny p. Ireneusz Jabłoński. 

 

Ad. 5 – 

 

Skarbnik Gminy Choroszczy przedstawiła propozycję zmian budżetu gminy na 2015 

rok. 

 

Maria Borodziuk wyjaśniła, że proponuje się następujące zmiany: zwiększyć plan 

dochodów o kwotę 107 635 zł i zwiększyć plan wydatków o kwotę 307 635 zł. Zwiększenie 

planu dochodów następuje w związku z:  
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- otrzymaną decyzją Wojewody Podlaskiego w sprawie zwiększenia dotacji celowej na 

realizację - dofinansowanie zadań własnych gminy w zakresie wychowania przedszkolnego – 

kwota 78 926 zł, 

-  ustaleniem przez NFOŚiGW płatności końcowej z umowy nr 48/2013/Wn-10/OW-OC/D 

dotyczącej budowy przydomowych oczyszczalni ścieków – kwota 18 969 zł, 

- uzyskaniem nieplanowanych dochodów w rozdziałach: 70005, 70095, 90002, 90015 w 

łącznej kwocie 9 740 zł.  

Zwiększenie planu wydatków następuje w rozdziałach: 

- rozdział 60016 Drogi publiczne gminne – o kwotę 101 000 zł z przeznaczeniem na wydatki 

majątkowe: dokumentacje projektowe na zadania przyszłościowe – 90 000 zł, wykonanie 

zjazdu z ulicy Mickiewicza w Choroszczy – 11 000 zł; 

- rozdział 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami – o kwotę  100 000 zł z 

przeznaczeniem na wykup gruntów; 

- rozdział 71095 Pozostała działalność (Działalność usługowa) – o kwotę 15 000 zł na 

zwiększone koszty egzekucyjne należności z tytułu podatków i opłat; 

- rozdział 85395 Pozostała działalność (Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej) – o 

kwotę 5 000 zł na dotację celową na finansowanie zadań zleconych organizacjom 

pozarządowym w trybie ustawy o pożytku publicznym i wolontariacie; 

- rozdział 90001 Gospodarka ściekowa i ochrona wód – o kwotę 7 500 zł na koszty nadzoru 

technicznego i przeprowadzenia badań ścieków w celu potwierdzenia osiągniętego efektu 

ekologicznego zrealizowanego projektu budowy przy domowych oczyszczalni ścieków; 

- rozdział 90005 Ochrona powietrza atmosferycznego i klimatu – o kwotę 60 000 zł na 

opracowanie dokumentacji projektowej do wniosku o dofinansowanie projektu pn. 

„Wykonanie mikroinstalacji prosumenckich wykorzystujących odnawialne źródła energii na 

potrzeby własne na budynkach użyteczności publicznej i budynkach prywatnych w Gminie 

Choroszcz” w ramach działania „Podstawowe usługi dla gospodarki i ludności wiejskiej” 

objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013; 

- rozdział 92195 Pozostała działalność (Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego) – o kwotę 

9 135 zł z przeznaczeniem na organizację imprez kulturalnych o zasięgu gminnym; 

- rozdział 92695 Pozostała działalność (Kultura fizyczna) – o kwotę 10 000 zł z 

przeznaczeniem na wynagrodzenia sędziów sportowych na organizowanych zawodach 

sportowych o zasięgu gminnym. 

Przeniesienia planu wydatków następują w rozdziałach: 

- rozdział 75405 Komendy powiatowe Policji – w celu dofinansowania zakupu samochodów 

osobowych terenowych na potrzeby Wydziału Ruchu Drogowego Komendy Miejskiej Policji; 

- rozdziały 85495 Pozostała działalność (Edukacyjna opieka wychowawcza) oraz  90015 

Oświetlenie ulic, placów i dróg – między paragrafami w celu dostosowania do rodzaju 

ponoszonych wydatków.  

Aktualizuje się plan wydatków inwestycyjnych zgodnie z załącznikiem Nr 4, w którym 

wprowadzono zmiany w pozycjach: 

Poz. 6a Wykonanie zjazdu z ulicy Mickiewicza w Choroszczy do działki o numerach 

geodezyjnych 666/42 i 666/44 – wprowadzono nowe zadanie o wartości 11 000 zł, 

Poz. 6b Dokumentacje projektowe na zadania przyszłościowe – wprowadzono nowe zadanie 

o wartości 90 000 zł, 

Poz. 8 Zakup gruntów– zwiększono wartość zadania o 100 000 zł, 

Poz. 19a Dokumentacja projektowa na zadanie p.n.  "Wykonanie mikroinstalacji 

prosumenckich wykorzystujących odnawialne źródła energii na potrzeby własne na 

budynkach użyteczności publicznej i budynkach prywatnych Gminy Choroszcz" – 

wprowadzono nowe zadanie o wartości 60 000 zł, 

Poz. 25 Budowa altany rekreacyjnej w Barszczewie– zmieniono nazwę zadania. 
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Aktualizuje się zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu gminy w 2015 

roku – zgodnie z załącznikiem nr 5. 

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys  

odczytała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2015 rok. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

   (uchwała Nr VII/55/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 23) 

 

 

Ad. 6 – 

 

Skarbnik Gminy Choroszczy przedstawiła propozycję zmian Wieloletniej Prognozy 

Gminy Choroszcz wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań. 

 

Maria Borodziuk wyjaśniła, że proponuje się następujące zmiany: dokonać zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej, polegających na: 

1) uaktualnieniu planu dochodów i wydatków budżetu na 2015 rok, po dokonanych 

zmianach; 

2) zmianie planu rozchodów w latach 2015-2016 (zmniejszenie w 2015 roku o kwotę 

200 000 zł, zwiększenie w 2016 roku o kwotę 200 000 zł), 

3) zmianie kwoty długu w 2015 roku (zwiększenie o 200 000 zł). 

 

Po dokonanych zmianach wskaźnik planowanej łącznej kwoty spłaty zobowiązań, o 

której mowa w art. 243 ustawy, do dochodów po uwzględnieniu ustawowych 

wyłączeń przypadających na dany rok wynosi: 

- w 2015 roku – 6,69% 

- w 2016 roku – 8,83% 

przy dopuszczalnych wskaźnikach, odpowiednio: 

- w 2015 roku –   8,74% 

- w 2016 roku – 12,09% 

zatem spełniony zostaje warunek określony w art. 243 ustawy o finansach 

publicznych. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys  odczytała projekt 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Gminy Choroszcz wraz z prognozą kwoty 

długu i spłat zobowiązań. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

   (uchwała Nr VII/56/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 24) 
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Ad. 7 – 

 

Głos zabrał Sekretarz Gminy, który przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia 

limitu kwoty do zaciągania zobowiązań skutkujących wydatkami budżetów lat kolejnych. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że w budżecie gminy została zwiększona pozycja 

dotycząca wykupu i wypłaty odszkodowań za nieruchomości przeznaczone na cele 

komunikacyjne. Przypomniał, że w 2013 r. została zatwierdzona duża zmiana w mpzp i 

właściciele nieruchomości (cierpliwie czekając na tę zmianę) wszyscy prawie w jednym 

czasie dokonali podziału nieruchomości i grunty przeznaczone pod drogi publiczne z mocy 

prawa przeszły na własność gminy Choroszcz – dzieje się to niejako z automatu. Efekt mamy 

taki, że dzisiaj mamy ustalone z właścicielami odszkodowania na ok. 0,5 mln zł. W budżecie 

były niewystarczające środki i na 21 kwietnia 2015 r. jest odszkodowań na kwotę 260 tys zł, 

(dotyczy to osób, które czekają ponad rok). W związku z tym proponuje taką uchwałę, która 

ustala limit, do wysokości którego Burmistrz mógłby zaciągać zobowiązania tzn. 

zawieralibyśmy porozumienia z właścicielami i wypłacalibyśmy w jednym roku część tych 

odszkodowań, a w następnym roku pozostałą część.  Roszczenia ze strony gminy w stosunku 

do właścicieli zostały zaspokojone (opłata adiacencka) stąd chcemy uruchomić mechanizm, 

który pozwoli na wypłatę przynajmniej części odszkodowań dla właścicieli.  

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys  odczytała 

projekt uchwały w sprawie określenia limitu kwoty do zaciągania zobowiązań skutkujących 

wydatkami budżetów lat kolejnych. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

   (uchwała Nr VII/57/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 25) 

 

Ad. 8 – 

 

Głos zabrał Burmistrz Choroszczy, który przedstawił projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu w 2015 r. na 

dofinansowanie opracowań dokumentacji projektowych na przebudowę z rozbudową dróg 

powiatowych położonych na terenie gminy Choroszcz. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił na wstępie, że w uchwale z dnia 31 marca 2015 r. w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu w 2015 r. na 

dofinansowanie opracowań dokumentacji projektowych na przebudowę z rozbudową dróg 

powiatowych położonych na terenie gminy Choroszcz zapis: „7) Budowa dwukierunkowej 

drogi rowerowej na odcinku od skrzyżowania z drogą powiatową Nr 1537B w kierunku 

Kruszewa (zerwany most)” otrzymuje brzmienie:  „Droga powiatowa Nr 1536B – przejście 

przez m. Kruszewo – długość odcinka ok. 370 m”. Przypomniał, że na wspomnianej Sesji 

sugerował, że nie wiadomo czy będziemy w stanie ten plan wykonać. Po negocjacjach 

okazało się, że musimy wycofać ścieżkę rowerową, a wpisać drogę w Kruszewie.  

 

Radny Piotr Dojlida poprosił o wyjaśnienie podjętej decyzji odnośnie ścieżki rowerowej 

skoro na inwestycję tę były środki zewnętrzne z Unii i od Marszałka. 
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Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że ścieżka biegła w pasie drogi powiatowej, była 

zgłoszona i jest na liście w BOF (nie u Marszałka). Ścieżki z założenia mają coś łączyć, a w 

tym przypadku kończy się na tzw. „zerwanym moście”. Po ustaleniu z Zarządem BOF 

uzgodniono, że wycofujemy ścieżkę na wspomniany most - jednak żeby ścieżka mogła 

powstać i żeby środki na nią nie przepadły, zmieniamy to na przejście przez wieś 

Sienkiewicze: chodnik – ścieżka, uwzględniony w BOF. Dodał, że ścieżka, która jest obecnie 

projektowana wzdłuż Sz. Kruszewskiej do skrzyżowania Pańki – Konowały, zostanie 

wykonana. 

 

Radny Piotr Waczyński zauważył, że dla lepszego wykorzystania ścieżki wzdłuż Barszczewa 

dobrze by było połączyć ją z Zastawiem I tzw. betonówką łącznie z budową chodnika wzdłuż 

tej drogi.  

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że już trwają rozmowy z PZD nt. rozbitej betonówki z 

zamontowanymi spowalniaczami, ale jest pewien problem z uregulowaniem własności 

gruntów. Pomimo tego planowane jest lekkie wyremontowanie (załatanie dziur) i przymiarka 

do budowy ścieżki. 

 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys  

odczytała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Białostockiemu w 2015 r. na dofinansowanie opracowań dokumentacji 

projektowych na przebudowę z rozbudową dróg powiatowych położonych na terenie gminy 

Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 (uchwała Nr VII/58/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 26) 

 

    

 

Ad. 9 – 

 

 Przystępując do omówienia kolejnego projektu uchwały, Burmistrz Choroszczy 

Robert Wardziński wyjaśnił, że przystąpienie do opracowania „Lokalnego Programu 

Rewitalizacji dla Gminy Choroszcz na lata 2015-2023" podyktowane jest m.in. tym, że aby 

wykorzystać możliwości pozyskania środków z nowego rozdania z niektórych działań 

szczególnie z działania „Więź” – musimy mieć taką strategię. Wychodząc naprzeciwko 

oczekiwaniom Marszałka i uwzględniając nasze potrzeby – przystępujemy do opracowania 

wspomnianego Programu. Zaprosimy wszelkie kluby, działalności, stowarzyszenia do 

współtworzenia tego procesu. Potrzebne to jest do ubiegania się o środki w tym na 

rewitalizację szeroko pojętą, w tym na rewitalizację społeczną, przeciwdziałanie patologiom  

społecznym jednym słowem na poprawę społeczeństwa obywatelskiego.  

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania „Lokalnego Programu Rewitalizacji dla 

Gminy Choroszcz na lata 2015-2023". 
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W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr VII/59/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 27) 

 

 

Ad. 10 – 

 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Burmistrzowi Choroszczy, który wprowadził w 

temat dotyczący zmiany w planie zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy 

Choroszcz. 

 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że przystępujemy do zmiany planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta i gminy Choroszcz z wielką nadzieją na przyszłość. Bierzemy pod 

uwagę tereny przemysłowe i usługowe. Zwrócił uwagę, że omawiane tereny, w większości, 

usytuowane są przy drodze S8. Przyznał, że zależy mu na tym by udostępnić potencjalnym 

przedsiębiorcom tereny inwestycyjne pod przyszłościowe inwestycje. Docelowo czerpiąc 

korzyści z podatków, będziemy mieli więcej jako Gmina środków na inwestycje.  

 

Następnie Roman Kuźmicki – kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa 

omówił szczegółowo, z wykorzystaniem prezentacji multimedialnej, proponowane 

następujące zmiany w mpzp: 

1) zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz w 

granicach administracyjnych obejmujących wyodrębnione obszary funkcjonalne, 

zatwierdzonego uchwałą Nr XXVII/244/01 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 27 

grudnia 2001 r. w części dotyczącej obszaru położonego w obrębie wsi Barszczewo po 

stronie południowej od drogi powiatowej nr 1535B;  

2) zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz w 

granicach administracyjnych obejmujących wyodrębnione obszary funkcjonalne, 

zatwierdzonego uchwałą Nr XXVII/244/01 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 27 

grudnia 2001 r. w części dotyczącej obszaru położonego w obrębie miasta Choroszcz 

po stronie północnej od drogi powiatowej nr 1535B, ograniczonego ulicami 

Zaczerlańską i Zastawie I oraz teren po stronie południowej obejmujący część działek 

o nr geod. 157 i 253 (tzw. „Szubienica”); 

3) zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz w 

granicach administracyjnych obejmujących wyodrębnione obszary funkcjonalne, 

zatwierdzonego uchwałą Nr XXVII/244/01 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 27 

grudnia 2001 r. w części dotyczącej obszaru położonego w obrębie miasta Choroszcz 

na wchód od ulicy Sienkiewicza, na północny-zachód od ulicy Rumiankowej oraz na 

południowy-zachód i północny-wschód od ulicy 3-go Maja; 

4) zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz w 

granicach administracyjnych obejmujących wyodrębnione obszary funkcjonalne, 

zatwierdzonego chwałą Nr XXVII/244/01 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 27 

grudnia 2001 r. w części dotyczącej : 
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a) działek położonych po stronie północnej od drogi krajowej nr 8 znajdujących się w obrębie 

miasta Choroszcz, wsi Dzikie oraz Łyski oraz działka położona po południowej stronie drogi 

krajowej Nr 8 o Nr geod. 690/9 położona w obrębie miasta Choroszcz, 

b) działek położonych w Choroszczy na południowy wschód od drogi gminnej o Nr geod. 

1585, 

5) zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz w 

granicach administracyjnych obejmujących wyodrębnione obszary funkcjonalne, 

zatwierdzonego uchwałą Nr XXVII/244/01 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 27 

grudnia 2001 r. w części dotyczącej obszaru położonego w obrębie wsi Porosły i Łyski 

znajdującego się po stronie północnej od drogi krajowej nr 8; 

6) zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz w 

granicach administracyjnych obejmujących wyodrębnione obszary funkcjonalne, 

zatwierdzonego uchwałą Nr XXVII/244/01 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 27 

grudnia 2001 r. w części dotyczącej terenów położonych w obrębie wsi Babino i 

Złotoria: 

a) obszar położony na północ i południe od drogi krajowej nr 8 ograniczony od wschodu 

drogą gminną o nr geod. 561/2 i od zachodu do końca granic administracyjnych wsi Babino, 

b) obszar położony na północ i południe od drogi krajowej nr 8 ograniczony od wschodu 

drogą gminną o nr geod. 562/1 i od zachodu drogą gminną o nr geod. 561/2, 

c) obszaru położonego na północ i południe od drogi krajowej nr 8 ograniczony od wschodu 

rzeką Narew i od zachodu drogą gminną o nr geod. 562/1; 

7) zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz w 

granicach administracyjnych obejmujących wyodrębnione obszary funkcjonalne, 

zatwierdzonego uchwałą Nr XXVII/244/01 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 27 

grudnia 2001 r. w części dotyczącej : 

a) obszar położony w obrębie wsi Żółtki po stronie północnej od drogi krajowej nr 8, 

ograniczony od południa drogą gminną o nr geod. 1031/4, od wschodu drogą powiatową nr 

1390B i od zachodu do działek o nr geod 963/1, 963/2 i 965/2, 

b) obszar położony w obrębie wsi Żółtki i na terenie miasta Choroszcz po stronie północnej i 

południowej drogi krajowej nr 8 ograniczony ulicami Żółtkowską, Rybacką i od strony 

północnej do granic administracyjnych wsi Żółtki, 

c) obszar położony w obrębie miasta Choroszcz na północ i południe od drogi krajowej nr 8, 

ograniczony ze wschodu ulicą Mickiewicza, od zachodu ulicą Rybacką i od północy drogą 

gminną o nr geod. 1031/4. 

 

Przewodnicząca Rady zaproponowała dyskusję nad konkretnymi projektami uchwał 

dotyczących zmian: 

1) w części dotyczącej obszaru położonego w obrębie wsi Barszczewo po stronie 

południowej od drogi powiatowej nr 1535B;  
 

Radny Piotr Dojlida odnosząc się do całości zaproponowanych zmian stwierdził, że brakuje 

nam takich terenów inwestycyjnych i dobrze, ze coś w tym temacie się „ruszyło”. Z drugiej 

strony to bardzo duży teren – ok. 838 ha. Przypomniał, że na pytanie radnej Kowieskiej na 

Komisji Burmistrz odpowiedział, że nie ma wniosków mieszkańców – co innego, jego 

zdaniem, gdy reagujemy na wnioski mieszkańców odnośnie zmiany przeznaczenia pod 

budownictwo, a inną kwestią jest przeznaczenie terenów pod biznes, przemysł. Widzi 

potrzebę zorganizowania spotkań z mieszkańcami by uprzedzić ich o działaniach Rady i 

Burmistrza.  
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Burmistrz Robert Wardziński przyznał, że zakres zmian jest duży obszarowo, ale zwrócił 

uwagę, że w wymienionych 838 ha jest to co już jest i to co nowego proponujemy. Zgadza się 

z przedmówcą, że mieszkańców należy zawiadomić o zmianach – dzisiejsze zmiany to 

uchwały intencyjne, rozpoczynające pewne działania w tym wyłożenie zmian do publicznego 

wglądu. Po przygotowaniu przez urbanistów konkretnych koncepcji z wyszczególnieniem 

czego nie można i dlaczego – różne organy wypowiedzą się i wtedy Rada ponownie zajmie 

się tym planem.  

 

Radna Wioletta Kowieska  - „Panie Burmistrzu ja bym chciała zapytać bo jestem oczywiście 

za zmianą planu zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz i zagłosuję za tylko 

mam pytanie takiej natury: jeżeli urbaniści już to wszystko zaplanują wyłożymy plany w 

gminie i przyjdzie właściciel jakiegoś gruntu i powie ze on się nie zgadza chciałabym 

wiedzieć jaka będzie wtedy procedura gdzie wyląduje wniosek. Ludzie będą pytać co mają 

zrobić jak się nie zgadzają.  

 

Burmistrz Robert Wardziński – „Bardzo dobre pytanie właśnie te rzeczy pojawią się podczas 

konsultacji i jeśli będzie to bardzo sporne będzie stanowisko urbanistów takie mieszkańca 

takie to państwo o tym zadecydują. Nie ma tu jakiegoś konfliktu proszę nie obawiać się że 

będzie tu jednoosobowe podejmowanie decyzji. Rada Miejska to rozpatrzy na 2 komisjach na 

dużej komisji nie ma to znaczenia. Wysłuchamy wszystkich bo mogą być takie przypadki i na 

pewno będą teren jest duży także z tym się jakby musimy zmierzyć ale też możemy nic nie 

robić i z niczym się nie zmierzać. W tym momencie rada, mieszkaniec, urbaniści, fachowcy w 

tym kierunku wspólnie podejmą tą decyzję i na pewno będzie miała Pani tutaj prawo głosu”. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys  

odczytała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr VII/60/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 28) 

 

2) w części dotyczącej obszaru położonego w obrębie miasta Choroszcz po stronie 

północnej od drogi powiatowej nr 1535B, ograniczonego ulicami Zaczerlańską i 

Zastawie I oraz teren po stronie południowej obejmujący część działek o nr geod. 157 

i 253 (tzw. „Szubienica”); 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys  

odczytała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 
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(uchwała Nr VII/61/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 29) 

 

3) w części dotyczącej obszaru położonego w obrębie miasta Choroszcz na wchód od 

ulicy Sienkiewicza, na północny-zachód od ulicy Rumiankowej oraz na południowy-

zachód i północny-wschód od ulicy 3-go Maja; 

 

Radny Tomasz Karśnicki zauważył, że plan jest ambitny, ale należy uwrażliwić projektantów 

na zapewnienie odpowiednich wysokości i odległości aby ewentualna działalność 

gospodarcza, przemysłowo-usługowa, nie była uciążliwa dla mieszkańców. 

Radny Grzegorz Gereluk włączając się do dyskusji przypomniał o kosztach ze strony gminy 

jaką musi ona ponieść w związku ze zmianą mpzp jak np. wykup dróg. Brakowało rozwoju 

mieszkalnictwa wielorodzinnego więc cieszy go zmiana w tym kierunku. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys  

odczytała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr VII/62/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 30) 

 

4) w części dotyczącej : 

a) działek położonych po stronie północnej od drogi krajowej nr 8 znajdujących się w obrębie 

miasta Choroszcz, wsi Dzikie oraz Łyski oraz działka położona po południowej stronie drogi 

krajowej Nr 8 o Nr geod. 690/9 położona w obrębie miasta Choroszcz, 

b) działek położonych w Choroszczy na południowy wschód od drogi gminnej o Nr geod. 

1585, 
 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys  

odczytała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr VII/63/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 31) 

 

5) w części dotyczącej obszaru położonego w obrębie wsi Porosły i Łyski znajdującego 

się po stronie północnej od drogi krajowej nr 8; 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys  

odczytała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz. 
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W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

 

 (uchwała Nr VII/64/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 32) 
 

6) w części dotyczącej terenów położonych w obrębie wsi Babino i Złotoria: 

a) obszar położony na północ i południe od drogi krajowej nr 8 ograniczony od 

wschodu drogą gminną o nr geod. 561/2 i od zachodu do końca granic 

administracyjnych wsi Babino, 

b) obszar położony na północ i południe od drogi krajowej nr 8 ograniczony od 

wschodu drogą gminną o nr geod. 562/1 i od zachodu drogą gminną o nr geod. 561/2, 

c) obszaru położonego na północ i południe od drogi krajowej nr 8 ograniczony od 

wschodu rzeką Narew i od zachodu drogą gminną o nr geod. 562/1; 

 

Sołtys wsi Babino Baltazar Sikorski wystąpił z wnioskiem, aby wyłączyć wieś Babino z tej 

inicjatywy wprowadzenia zmian w mpzp ponieważ, jego zdaniem, należy przeprowadzić 

konsultacje z mieszkańcami Złotorii i Babina. Już mają problemy z halami, które stoją na 

terenie sołectwa. 

 

Burmistrz Robert Wardziński poinformował, że w sprawie tego obrębu było spotkanie w 

Złotorii, byli także mieszkańcy Babina i ustalenia z nimi przyjęte ( poparte przez 99% 

obecnych na spotkaniu) przeniesiono do przedstawionego projektu uchwały. Jedyna uwaga 

dotyczyła rozważań czy zabudowa mieszkaniowa ma wejść dalej. Jak już wyjaśniał – 

konsultacje będą przeprowadzone po przyjęciu uchwał intencyjnych, uwagi do planu będzie 

można zgłaszać podczas jego publicznego wyłożenia. Jest to tylko koncepcja, ale nie można 

też negować pewnych rozwiązań w mpzp tylko z przyczyn sympatii do sąsiadów.  

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys  

odczytała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 2 głosy                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr VII/65/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 33) 

 

7) w części dotyczącej : 

a) obszar położony w obrębie wsi Żółtki po stronie północnej od drogi krajowej nr 8, 

ograniczony od południa drogą gminną o nr geod. 1031/4, od wschodu drogą 

powiatową nr 1390B i od zachodu do działek o nr geod 963/1, 963/2 i 965/2, 

b) obszar położony w obrębie wsi Żółtki i na terenie miasta Choroszcz po stronie 

północnej i południowej drogi krajowej nr 8 ograniczony ulicami Żółtkowską, 

Rybacką i od strony północnej do granic administracyjnych wsi Żółtki, 
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c) obszar położony w obrębie miasta Choroszcz na północ i południe od drogi 

krajowej nr 8, ograniczony ze wschodu ulicą Mickiewicza, od zachodu ulicą Rybacką 

i od północy drogą gminną o nr geod. 1031/4. 
 

Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys poruszyła kwestię uregulowania w mpzp sprawy 

odprowadzania wód z dużych powierzchni hal i utwardzania placów w przypadku braku 

kanalizacji. 
 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że te ograniczenia są zapisane w ustawie – każdy ma 

obowiązek zagospodarowania wód opadowych w granicach swojej nieruchomości. Nie może 

być tak, że te wody się przelewają (o czym wspomniał sołtys Babina) to jest wbrew 

obowiązującym przepisom.  Zapisanie tego w uchwale mogłoby być uznane przez nadzór 

Wojewody za niezgodne z prawem jako dublowanie przepisu wyższej rangi. 

 

Radny Jacek Dąbrowski zgłosił uwagę do mpzp dotyczącą fragmentu ul. Żółtkowskiej (do 

końca ogródków działkowych) i Rybackiej, których użytkownicy są zaniepokojeni wejściem 

przemysłu w ich sąsiedztwo – sprawa do rozważenia. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys  

odczytała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz. 

 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  1 głos  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr VII/66/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 34) 

 

 

 

Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys ogłosiła przerwę w obradach: 14.05 – 14.30. 

 

 

 

Ad. 11 – 

 

 Po przerwie głos zabrał Sekretarz Gminy, który przedstawił projekt uchwały w 

sprawie wprowadzenia zmian w Statucie Gminy Choroszcz. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że proponuje wprowadzenie następujących zmian: 

1) § 26 otrzymuje brzmienie: 

„§ 26. 1. Pracownik Urzędu Miejskiego ds. obsługi Rady, sporządza z przebiegu sesji 

protokół. 

2. Protokół z sesji powinien w szczególności zawierać: 

1) numer, datę i miejsce odbywania sesji, godzinę jej rozpoczęcia i zakończenia oraz 

wskazywać numery uchwał, imię i nazwisko przewodniczącego obrad i protokolanta; 

2) stwierdzenie prawomocności posiedzenia; 

3) imiona i nazwiska nieobecnych członków Rady; 
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4) odnotowanie przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji; 

5) ustalony porządek obrad; 

6) przebieg obrad, a w szczególności główne tezy wystąpień oraz teksty zgłoszonych 

wniosków i wyniki ich głosowania; 

7) przebieg i wyniki głosowania nad projektami uchwał; 

8) podpis przewodniczącego obrad i osoby sporządzającej protokół. 

3. Po zakończeniu wystąpienia radny winien zawsze skonkludować swoją wypowiedź. 

4. Protokół udostępnia się do wglądu radnym po 14 dniach od zakończenia obrad sesji Rady. 

5. Do protokołu dołącza się listę obecności radnych, teksty przyjętych uchwał, oświadczenia, 

usprawiedliwienia osób nieobecnych i inne dokumenty związane z przebiegiem obrad. 

6. Wyciągi z protokołu z sesji oraz kopie uchwał pracownik ds. obsługi Rady doręcza tym 

jednostkom organizacyjnym i referatom Urzędu Miejskiego, które są zobowiązane do 

określonych zadań, z dokumentów tych wynikających. 

7. Kopie uchwał podaje się do publicznej wiadomości w sposób zwyczajowo przyjęty.”; 

2) § 28 otrzymuje brzmienie: 

„§ 28. 1. Przebieg sesji jest utrwalany na urządzeniu służącym do rejestracji dźwięku. Każdy 

może rejestrować samodzielnie przebieg sesji na urządzeniu służącym do rejestracji 

dźwięku, obrazu, albo dźwięku i obrazu chyba, że sposób rejestracji zakłóca 

przebieg sesji. 

2. Nagranie z przebiegu sesji podlega udostępnianiu w trybie ustawy o dostępie do informacji 

publicznej. 

3. Nagranie z przebiegu sesji może być skasowane po upływie 3 miesięcy od przyjęcia 

protokołu przez Radę.”. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys  

odczytała projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie Gminy Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały –  8 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  1 głos  

- wstrzymało się – 2 głosy                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr VII/67/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 35) 

 

Obecnych 11 radnych, nieobecny p. Ireneusz Jabłoński oraz chwilowo: Jacek Jaroszewicz, 

Izabela Jeniec-Kardasz i Piotr Siemieniuk. 

 

 

Ad. 12 – 

 

 Temat dotyczący nadania nazwy ulicy w Klepaczach  omówił Sekretarz Gminy. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski poinformował, że proponuje się nadać ulicy położonej we wsi 

Klepacze gmina Choroszcz, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działki o numerach 

geodezyjnych 342/20, 342/21 i 331/30, przebiegającej od ulicy Stawowej w kierunku 

południowo - wschodnim, nazwę Studzienna. Jednocześnie zwrócił uwagę na błąd w 

projekcie uchwały odnoszący się do numerów działek. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys  

odczytała projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 
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W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr VII/68/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 36) 

 

 Obecnych 13 radnych, nieobecny p. Ireneusz Jabłoński oraz chwilowo: Izabela Jeniec-

Kardasz. 

 

 

Ad. 13 - 

 

Sekretarz Gminy przedstawił radnym temat odwołania od stanowiska Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Społecznych w sprawie utworzenia sołectwa Turczyn. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski przypomniał na wstępie, że mieszkańcy wsi Turczyn i 

Klepacz tworzą jedno sołectwo. Wniosek o utworzenie sołectwa Turczyn podpisało 13 osób. 

Dla Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych było to główną przesłanką do 

negatywnego zaopiniowania przedmiotowego wniosku i uznania, że istniejący stan faktyczny 

nie pozwala na utworzenie nowego sołectwa w Turczynie. Definicja „sołectwa” to szereg 

elementów, nie ma ostrej definicji mówiącej jakie trzeba spełnić warunki. Próbę 

zdefiniowania „sołectwa” mamy ujętą w Statucie Gminy Choroszcz w §8 ust. 1 pkt 4: 

przebieg granic jednostek pomocniczych powinien – w miarę możliwości – uwzględniać 

naturalne uwarunkowania  przestrzenne, komunikacyjne i więzi społeczne. Komisja Oświaty 

negatywnie zaopiniowania wniosek mieszkańców i jej decyzję przekazaliśmy 

wnioskodawcom, którzy się od niej odwołali. Następnie obie Komisje Rady podtrzymały 

poprzednią opinię Komisji Oświaty podkreślając małą liczbę mieszkańców wsi Turczyn.  

Na zakończenie wyjaśnił, że pozytywna opinia Rady będzie początkiem do rozpoczęcia 

konsultacji, a uchwała o utworzeniu sołectwa byłaby na końcu tych działań.  

 

W dyskusji udział wzięli: 

 

Radny Andrzej Kościuczyk zapytał ile jest wsi na terenie gminy, które nie mają sołtysa? 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski przyznał na wstępie, ze to trudne pytanie ponieważ mamy wiele 

określeń, które się mylą. Mamy „obręb ewidencyjny” (określenie geodezyjne), 

„miejscowość”, „sołectwo” – to wszystko może funkcjonować w wielu konfiguracjach  tak 

jak w przypadku Turczyna i Klepacz gdzie 2 miejscowości i 2 obręby geodezyjne tworzą 1 

sołectwo. Może też być tak jak np. w Złotorii gdzie w 1 obrębie geodezyjnym, w 1 

miejscowości, są 3 sołectwa.  Odpowiadając na pytanie radnego – najpierw musielibyśmy 

ustalić czy jakieś obszary, enklawy są, które powinny być tą odrębną miejscowością, a potem 

(potencjalnie) sołectwem. To nie są synonimy – każde z tych określeń znaczy co innego i 

czasami są z tego powodu nieporozumienia.  

 

Radny Piotr Dojlida zwrócił uwagę, że mieszkańcom Turczyna chodziło przede wszystkim o 

drogę do Turczyna, z której to inwestycji zrezygnowano poprzez przesunięcie środków, a jest 

to duża uciążliwość dla mieszkańców bo ruch po niej jest duży. Decyzja w sprawie tej drogi 

zapadła w gabinecie burmistrza aby cofnąć 200 tys zł z drogi na dokumentację, które to 
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środki zostały wcześniej wynegocjowane w Powiecie. Dlatego mieszkańcy podjęli inicjatywę 

utworzenia sołectwa. 

 

Burmistrz Robert Wardziński zauważył, że jest to opinia radnego i nie zgadza się z nią – te 

pieniądze nie zostały zmarnowane, zostały przesunięte na inny cel. To, że ta inwestycja 

drogowa nie została zrobiona nie oznacza, że zupełnie jej nie będzie – będzie później, jak 

pojawią się środki. Środki w wysokości 200 tys zł decyzją radnych zostały przeznaczone (w 

sposób racjonalny, jego zdaniem) na wykonanie dokumentacji – kosztem 200 tys zł 

pozyskamy kilka milionów i to jest ważniejsze.  
 

Radny Piotr Dojlida odnosząc się do słów przedmówcy przypomniał, że jest to droga 

powiatowa, na którą jest jeszcze ważna dokumentacja i dobrze by było skończyć te 100 m 

drogi. To złośliwość nie do niego tylko do mieszkańców Turczyna. To, że równiarka nie 

chodzi na ten teren to także zostało odebrane przez nich jako złośliwość  bo to niewielkie 

koszty. Tak tendencyjnie nie powinno się robić – burmistrz niszczy w ten sposób demokrację 

i ludzi, którzy tam mieszkają.  

 

Burmistrz Robert Wardziński odpowiedział, że w maju droga ta będzie równana. Wjazd 

poprzez postawienie znaku „Zakaz wjazdu” zablokowały Lasy Państwowe jako właściciel. 

Będziemy dążyć do tego żeby tego znaku nie było.  

 

Radny Andrzej Kościuczyk zauważył, że pieniądze nie zostały zmarnowane – zostały 

przeznaczone na tereny innych miejscowości np. na drogę w Pańkach gdzie również nic nie 

było robione przez tyle lat. 

 

Radny Grzegorz Gereluk przypomniał, że już wcześniej zwracał uwagę radnemu Dojlida: 

dlaczego droga do Turczyna, a nie do Krupnik z której dużo więcej osób korzysta? Obawia 

się, że jeżeli byłaby decyzja o budowie drogi do Turczyna to co powiedzieliby mieszkańcy ul. 

Kolejowej, która zgłaszała problemy z przejezdnością tej drogi. 

 

Przewodnicząca Rady przypomniała o temacie przewodnim tego punktu obrad – 

rozpatrujemy kwestię utworzenia sołectwa Turczyn. 

 

Radna Wioletta Kowieska wyjaśniła, że chodziło aby przy okazji budowy ul. Kolejowej 

wykonać odcinek 100 m do Turczyna i temat byłby zamknięty. Jest to mała miejscowość, ale 

jej mieszkańcom zależy na uzyskaniu autonomii. Jak powstanie sołectwo to pojawi się 

fundusz sołecki: w jakiej wysokości będzie ten fundusz i jakie koszty niesie ze sobą 

utworzenie sołectwa? 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że trudno oszacować koszty utworzenia nowego 

sołectwa ponieważ tej ścieżki jeszcze nie przechodziliśmy w Gminie Choroszcz. Fundusz 

sołecki składa się z kwoty stałej wynoszącej 5 tys zł oraz z kwoty liczonej proporcjonalnie do 

ilości mieszkańców – w przypadku Turczyna kwota ta nie będzie wysoka. 

 

* ((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z 

dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa 

Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego)) wyjaśnił w imieniu mieszkańców 

Turczyna, że przede wszystkim kwestionują tryb odmowy ich wniosku jaki został 

zastosowany. Przykład gm. Juchnowiec gdzie sołectwo liczy 4 rodziny. Nie chodzi im tylko o 
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drogę, ale także o sposób informowania mieszkańców. Chciałby się dowiedzieć ile środków z 

funduszu sołeckiego na sołectwo Klepacze-Turczyn przeznaczono na potrzeby wsi Turczyn?  

 

Burmistrz Robert Wardziński przyznał, że skoro w radzie sołeckiej tego sołectwa jest 

przedstawiciel Turczyna to sądził, że ma wpływ na proporcjonalny podział środków z 

funduszu sołeckiego.  

 

Mieszkaniec Turczyna dodał, że brak jest dopływu informacji – co się dzieje w gminie -  

ponieważ ostatnia tablica ogłoszeń jest przy domu radnego i sołtys dalej nie jeździ. Turczyn 

to wieś starsza od Klepacz – istnieje od 1640 r. i jej mieszkańcy mają prawo żyć jak uważają. 

Obecną sytuację odbierają jako dyskryminację w stosunku do Turczyna więc być może 

przeniosą się do gminy Juchnowiec.  

 

 

Na zakończenie dyskusji Przewodniczący Rady zaproponowała przegłosowanie 

następującego wniosku: czy przystępujemy do procedury utworzenia sołectwa? 

- za wnioskiem – 10 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 3 głosy. 

 

Rada Miejska w Choroszczy podjęła decyzję o przystąpieniu do procedury utworzenia 

sołectwa Turczyn. 

  

 

Ad. 14 – 

 

 Rada Miejska w Choroszczy jednogłośnie (13 głosów) przyjęła Sprawozdanie 

Burmistrza Choroszczy w zakresie realizacji Programu Profilaktyki i Rozwiazywania 

Problemów Uzależnień za rok 2014 r. przygotowane przez p. Jolantę Andruszkiewicz – 

Kierownika M-G OPS w Choroszczy. 

   (sprawozdanie w załączeniu) 

 

Ad. 15 – 

 

 Rada Miejska w Choroszczy jednogłośnie (14 głosów) przyjęła Sprawozdanie z 

działalności Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Choroszczy za 2014 rok  

przygotowane przez p. Jolantę Andruszkiewicz – Kierownika M-G OPS w Choroszczy. 

 

(sprawozdanie w załączeniu) 

 

 

Ad. 16 – 

 

Rada Miejska w Choroszczy jednogłośnie (14 głosów) przyjęła sprawozdanie Burmistrza 

Choroszczy w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej przygotowane przez p. Jolantę 

Andruszkiewicz – Kierownika M-G OPS w Choroszczy. 

 

(sprawozdanie w załączeniu) 
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Ad. 17 – 

 

 Rada Miejska w Choroszczy jednogłośnie (14 głosów) przyjęła sprawozdanie Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Choroszczy w zakresie realizacji Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Choroszcz za 

2014rok przygotowane przez p. Jolantę Andruszkiewicz – Kierownika M-G OPS w 

Choroszczy. 

 

(sprawozdanie w załączeniu) 

 

 

Ad. 18 – 

 

  

 Rada Miejska w Choroszczy jednogłośnie (14 głosów) przyjęła sprawozdanie 

Burmistrza Choroszczy o realizacji zadań wynikających z Programu współpracy Gminy Choroszcz z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w 2014 r. przygotowane przez insp. Ewę Łukaszewicz. 
 

(sprawozdanie w załączeniu) 

 

 

Ad. 19 – 

 

 Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie w drodze głosowania protokołu  

z poprzedniej -  VI -   Sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokół został przyjęty 14 głosami za. 

 

 

Ad. 20 – 

 

 Przedstawiając informację o działalności w okresie międzysesyjnym, Burmistrz 

Choroszczy powiedział, że uczestniczył ogółem w ponad 200 spotkaniach, w tym: 

 

I. W zakresie spraw dotyczących majątku gminy: 

- podpisano umowę z firmą Nextbike i usytuowano w gminie Choroszcz stację rowerów 

miejskich – jest to pierwsza w Polsce aglomeracyjna stacja rowerów miejskich, całkowicie 

kompatybilna z systemem białostockim oraz systemem rowerów miejskich w Polsce; w tym 

celu, gmina podpisała umowę użyczenia gruntu z Powiatowym Zarządem Dróg (umowa ma 

charakter bezpłatnego użyczenia gruntu); 

- podpisanie aktów notarialnych w zakresie sprzedaży działek gminnych w Klepaczach oraz 

w Choroszczy; 

- w spotkaniach związanych z ułożeniem światłowodów i wprowadzeniem Internetu 

szerokopasmowego w gminie Chroszcz; 

- w Walnym Zgromadzeniu Gminnej Spółki Wodnej „Biele” w Choroszczy; 

- negocjacje z PGE w sprawie inwestycji w Porosłach Kolonii; 

- spotkanie ze Stacją Doświadczalną Oceny Odmian w Krzyżewie – w sprawie nabycia ziemi; 

- w spotkaniach indywidualnych z mieszkańcami w sprawie dzierżawy lokali będących 

własnością gminy. 
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II. W zakresie spraw związanych ze sprawami komunalnymi: 

- w indywidualnych spotkaniach z mieszkańcami Gminy, dotyczących zmian w Miejscowym 

Planie Zagospodarowania Przestrzennego; 

- w indywidualnych spotkaniach z mieszkańcami Gminy, dotyczących spraw komunalnych, 

tj. budowa lub naprawa (wyrównywanie) dróg gminnych (np. Porosły, Mińce, Złotoria), 

odszkodowania za ziemie przejęte pod budowę dróg (np. Dzikie Kolonia, Dzikie), 

modernizacja kanalizacji (np. Krupniki) etc.; 

- w spotkaniach z zarządem ZECWiK w Choroszczy, jak również w indywidualnych 

spotkaniach związanych z gospodarką ściekową w Gminie; 

- w spotkaniach z przedstawicielami Rodzinnych Ogródków Działkowych w Choroszczy; 

- w spotkaniach z Radą Nadzorczą oraz przedstawicielami Spółdzielni Mieszkaniowej w 

Choroszczy;  

- w spotkaniach dotyczących kontynuacji współpracy z Powiatowym Zarządem Dróg; 

 

III. W zakresie spraw związanych z ochroną zdrowia i pomocą społeczną: 

- w spotkaniach z Dyrekcją Samodzielnego Publicznego Psychiatrycznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej im. dr. Stanisława Deresza w Choroszczy – w zakresie wspólnych inwestycji; 

   

IV. W zakresie spraw dotyczących oświaty, kultury i sportu: 

- w zakresie oświaty: w spotkaniach dotyczących polityki oświatowej w Gminie Choroszcz, w 

tym w spotkaniach indywidualnych z rodzicami, dyrektorami, nauczycielami, nauczycielami-

bibliotekarzami szkół gminnych, zespołu szkół, przedszkoli – w spotkaniach związanych z 

reformą oświatową,  

- w spotkaniu z przedstawicielką Niepublicznej Szkoły Muzycznej im. F. Chopina przy 

Podlaskim Centrum Sztuki; 

- w zakresie sportu: w spotkaniach z organizacjami sportowymi; 

- w zakresie kultury: w spotkaniach z pracownikami Miejsko-Gminnego Centrum Kultury 

i Sportu w Choroszczy; 

- spotkaniach z przedstawicielami Ochotniczych Straży Pożarnych. 

 

V. Ponadto Burmistrz Choroszczy uczestniczył w: 

- w uroczystych Obchodach uchwalenia Konstytucji 3 Maja, podczas których uhonorowano 

koroną Orła Białego na Pomniku Niepodległości w Choroszczy; 

- w spotkaniach i naradach Zarządu Starostwa Powiatowego w Białymstoku;  

- w cyklicznych spotkaniach Białostockiego Obszaru Funkcjonalnego, w tym w spotkaniu 

Komisji Rewizyjnej BOF oraz zatwierdzenia ostatecznej Strategii ZIT; 

- w posiedzeniach Zarządu i pracach Stowarzyszenia Gmin Górnej Narwi; 

- w posiedzeniach LGD N.A.R.E.W. Narwiańskiej Akcji Rozwoju Ekonomicznego Wsi, w 

tym w Zebraniu Członków Zarządu Stowarzyszenia NAREW; 

- w indywidualnych spotkaniach z przedstawicielami pozarządowych organizacji społecznych 

w gminie; 

- w indywidualnych spotkaniach z sołtysami wsi gminy Choroszcz,  

- udział w szkoleniu ,,Program działania Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 

Kryzysowego Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku”.  
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Ad. 21 – 

 

Przedstawiając informację o działalności w okresie międzysesyjnym, Przewodnicząca 

Rady Miejskiej w Choroszczy powiedziała, że przyjęła do wiadomości Rozstrzygnięcie 

Nadzorcze Wojewody Podlaskiego w Białymstoku z 21 kwietnia 2015 r. stwierdzające 

nieważność § 22 załączników nr 1-31 do uchwały Nr VI/42/2015 Rady Miejskiej w 

Choroszczy z dnia 31.03.2015 r. w sprawie uchwalenia Statutów Sołectw Gminy Choroszcz. 

Wspomniany § 22 dotyczy zapisu: „W razie krótkotrwałej nieobecności Sołtysa bądź 

niemożności wykonywania przez niego obowiązków ich pełnienie przejmuje Rada Sołecka.” 

W pozostałej części Statuty Sołectw są bez zastrzeżeń do stosowania. 

Oprócz tego uczestniczyła w uroczystościach organizowanych przez stowarzyszenia, Urząd 

Miejski, spotkaniach na terenie gminy, a także przyjmowała interesantów podczas 

cotygodniowego dyżuru m.in. przedstawicieli wsi Turczyn odnośnie utworzenia sołectwa 

Turczyn. 

 

 

Ad. 22 – 

 

Interpelacje i wnioski zgłosili: 

 

Radny Piotr Waczyński poruszył temat odbierania nieczystości ciekłych z terenu gminy gdzie 

nie ma kanalizacji. Z tego co mu wiadomym- oczyszczalnia była „zalewana” nieczystościami 

spoza naszej gminy i podjęto drastyczne kroki w celu zapobieżenia temu procederowi poprzez 

określenie limitów dla przedsiębiorców (chyba 3 beczkowozy dziennie) co wpływa, ich 

zdaniem, na uszczuplenie dochodów firmy, a w dalszej konsekwencji grozi jej upadkiem. 

Dlatego też proponuje „uwolnienie” lokalnych przedsiębiorców z reżimu wspomnianego 

limitu, który mógłby być zastosowany np. na oczyszczalni. Uważa, że wpłynie to na uczciwa 

konkurencje cenową ponieważ przedsiębiorcy spoza gminy żądają większych kwot za 

wykonanie usługi. Na zakończenie zwrócił uwagę, że w tym przypadku należy szczególnie 

skrupulatnie sprawdzać czy do naszej oczyszczalni przywożone są ścieki z naszego terenu – 

wyrywkowo, ale najlepiej wszystkie samochody. 

 

Andrzej Karwowski (ZEC – Wod w Choroszczy) wyjaśnił, że nie można różnicować 

przewoźników bo jest obawa o zarzut o nierówne traktowanie. Jeśli chodzi o kontrole to są 

wprowadzane komory i karty dostępu, żądają od przewoźników karty przekazania, na której 

podane są dane osób, u których wypróżniane są szamba. Nie było problemu dopóki 

Wodociągi Białostockie nie podniosły ceny ścieków do siebie wożonych. 

 

Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys zauważyła, że najlepiej byłoby w tej sytuacji inaczej 

ustawić limity np. na oczyszczalni. Zapytała także o kary dla przewoźnika w przypadku 

stwierdzenia, że nie odebrał od osoby wskazanej w karcie? 

 

Andrzej Karwowski wyjaśnił, że w takich przypadkach będą rozwiązywane umowy z 

przewoźnikami. 

 

Burmistrz Robert Wardziński podsumowując stwierdził, że nasunął mu się pewien pomysł na 

rozwiązanie problemu limitów w związku z tym przeprowadzi rozmowy z Zarządem Spółki 

aby wypracować jak najlepszy system np. przez wcześniejsze umawianie przyjazdu przez 

przewoźnika. Musimy, jego zdaniem, zrobić jednak wszystko by oczyszczalnia spełniała 

wymagane parametry. 
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Radny Jacek Jasiński zaproponował wykonanie przeglądu technicznego ul. Lipowej w 

Choroszczy, na której zapadnięte są studzienki w osi jezdni. Przypomniał, że z ulicy tej (jako 

wyznaczonej dla tego typu pojazdów) korzysta ciężki transport.  

Radny Piotr Waczyński wskazał na konieczność wycięcia krzaków wzdłuż ul. 

Kościukowskiej. 

 

Radny Andrzej Kościuczyk poprosił o wycięcie krzaków przy wyjeździe z Kolonii Ruszczany 

(obie strony) na Sz. Kruszewską. 

 

 

 

Ad. 23 – 

 

 

Jacek Mikulski sołtys wsi Oliszki poruszył problem związany z brakiem działań ze strony 

Gminnej Spółki „Biele”. Ludzie nie płacą składek, on także, a Spółka nie wykonuje 

czynności, do których została powołana. Konkretnie zgłosił konieczność zajęcia się 

fragmentem rzeki wpadającej do rz. Horodnianka od strony Krupnik w Kierunku Oliszek  

ponieważ zrobiło się już z tego zalewisko, naturalne bagno gdzie miejsce znalazły żurawie.  

 

Do tego głosu dołączył sołtys wsi Sienkiewicze Andrzej Łukaszewicz, który wskazał, że 

wspomniany rów w większej części przebiega przez jego sołectwo i często wydobywa się z 

niego fetor jakby płynęło szambo lub gnojówka.  

 

Kazimierz Zajkowski sołtys wsi Porosły zgłosił następujące sprawy: 

1) prośba o zajęcie się sprawą rowu z nieczystościami płynącego przed boiskiem w 

Porosłach, 

2) prośba o uzupełnienie oświetlenia w Porosłach: druga ulica w lewo. 

 

* ((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z 

dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa 

Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego)) poruszył sprawę ścieżki 

rowerowej wzdłuż Sz. Kruszewskiej i zjazdów ze ścieżki na działki, o których uwzględnieniu 

zapomniano  m.in. na jego działkę rolną o pow. 3,60 h. Zgłosił ten problem do Powiatowego 

Zarządu Dróg jako zarządcy drogi oraz do Urzędu Marszałkowskiego – w obu instytucjach 

wyjaśniono, że powinien znaleźć architekta i zapłacić za wykonanie projektu zjazdu. Już 4 

gospodarzy także nie ma przedmiotowych zjazdów do swoich działek więc problem jest 

szerszy. Poprosił o interwencje z Urzędu w przedstawionym problemie. 

 

Ad. 24 – 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji, Przewodnicząca Rady p. Beata Jeżerys 

ogłosiła zakończenie obrad VII Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy. 

Na tym protokół zakończono. 

 
Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz    Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 

 

     mgr Beata Marlena Jeżerys 


